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 " שמות פרשת " 
 מאיר: - סיון רהב   / הליקוי וההצלחה  

 בדור של הפרעות קשב וריכוז, אבחונים וקשיי למידה, אסור להתעלם מהעובדה הזו: משה רבנו היה מגמגם. 
 וכך כתב לי הרב יוסי קנפלמכר, מנהל בית הספר "נתיבות משה" ביישוב קדימה: 

 תורה לא מסתירה זאת. להיפך, כתוב בפירוש שמשה רבנו לא היה מושלם. הוא היה כבד פה וכבד לשון. "ה 
'לא איש דברים אנוכי', הוא אומר על עצמו. בואו נדמיין ילד שנולד ולא מצליח לדבר ולהתבטא, בטח לא מול 

איתו, איך הוא בכלל יגדל   ציבור. איזה מחשבות עוברות בלב ההורים שלו? הם בטח אומרים לעצמם: מה יהיה 
ויתפתח ויקים משפחה, מה ייצא ממנו? ולעומת זאת, מה מראה לנו התורה? שמשה רבנו, שבהתחלה כמעט אי 
אפשר היה להבין משפט שהוא אמר, קיבל על עצמו שליחות, שיתף את אהרון אחיו בתהליך, והצליח. הוא הפך  

לה מכירה. האיש שהעיד על עצמו שקשה לו לדבר הפך לאדון  לסמל למנהיגות, למנהיג הגדול ביותר שהאנושות כו 
 הוא לא מפסיק לדבר איתנו עד עצם היום הזה...  - הנביאים, לימד את העם תורה ובעצם  

זה מאוד מחזק ילדים עם קושי לימודי, וגם את ההורים שלהם. אנחנו לא מנהלים את העולם. יש פוטנציאל אדיר  
ת של הליקוי לא קובעת את העתיד באופן ודאי. בכל פעם שתלמיד נכשל ונסתר בכל אחד. האבחנה הראשוני 

 ומרגיש שהוא לא יכול ולא מסוגל, אני מסתכל עליו ונזכר במשה רבנו".
 

 נר זיכרון 

 

 גתשע"טבת  כ"ב -ז"ל  מנחם לוטן 
 

 תשס"הטבת  כ"ד -ז"ל  ברכה גורן 
 

 תש"ן"ו טבת כ -ז"ל  יוכבד מישור
 

 
 

 שהשמחה במעונם 
 טוב  - מזל 

 

 הדסה. לציפי ואברהם שכטר ולכל המשפחה להולדת הנכד, בן לאושרי ו 
 

 למשה ונעמי פורת ולכל המשפחה להולדת הנינה, נכדה ליוכבד ובנצי, בת לחנוך וחנה. 
 

   מש, נינה ליצחק, נכדה לטלי, בת להודיה וליאל. י לדבורה דויטש ולכל המשפחה להולדת הח 
 

   . לעפרה וחיים ברמן, ליהודה צונץ ולכל המשפחה, להולדת התאומים הנכדים, הנינים, בן ובת לריבה ועודד 
 

 ציון ואייל, בן לעזריה והילה. - לזהבה ודן וולס ולכל המשפחה להולדת הנין, נכד לבת 
 
 

 

 2580#וג מקוצר  חי   - מטלפון ביתי נייח    )מתוך הקיבוץ(   - שר"פ    מוקד 

 בנייד מכל מקום בארץ ובחו"ל. 073-2341234או לטל' 
 
 

 זמני  שבת 
 

 16:26       הדלקת נרות

 

 16:46       מנחה וקבלת שבת 

 

 08:00        שחרית

 

 00:13        מנחה א' 

 

 16:00                 מנחה ב'

 

  17:37       השבת צאת 
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  ו –הלכות בשר בחלב  -פינת ההלכה 

 

 ..."על בשר, חלב וילדים"

 
אסרה אנו ממשיכים בהלכות בשר בחלב, והפעם נעסוק ביחס בין הלכות אלו לדיני חינוך הילדים. 

לים אסורים. וכל הנותן מאכל אסור ביד קטן נחשב כמאכיל התורה להאכיל ילדים ותינוקות מאכ
בנוסף לכך, מצווה )יבמות קיד, א; שבת צ, ב(. אותו ועובר בכך על איסור תורה, כי כך רגילים להאכיל קטן 

על ההורים לחנך את ילדם לקיום המצוות, ולכן הורים שרואים את ילדם אוכל מעצמו מאכל אסור, 
כמו כן מצווה לחנך את הילדים להמתין בין אכילת בשר לחלב. (. ב"ם, שו"ע או"ח שמג, א )רמצריכים להפרישו מכך 

כעיקרון יש לחנכם לכך מעת שהם מבינים את המצווה ומסוגלים לחשב את השעות שצריך להמתין בין בשר 
 לחלב. 

 
יבה זו, אין מחנכים מסאין מחנכים את הילדים באופן שעלול לצערם או לפגוע בבריאותם.  אלא שכלל ידוע הוא ש

 . קטנים בני שבע ושמונה לצום ביום הכיפורים מספר שעות
 

 על פי הכללים הללו נתאר את תהליך החינוך לשמירת ההפסקה שבין בשר לחלב. 
  :'פניני הלכה'וכך כותב הרב מלמד בחיבורו 

 
שינקו את להאכיל חלב לאחר בשר, ובלבד  מותר –את ההבדל שבין בשר לחלב  שעוד לא מביניםתינוקות  .א

 וידיהם משאריות הבשר, כדי שלא יאכילום בשר וחלב יחד.  פיהם
 

הגיעו לגיל שבו הם מסוגלים לא את ההבדל שבין בשר לחלב, אבל עדיין  מתחילים להביןכאשר התינוקות  .ב
בין בשר  כשעה, נכון כשאפשר, שימתינו גיל שלוש לחמש ארוכים לקצרים, בערך בין להבחין בין זמנים

לחלב. וכאשר יש צורך להאכילם חלב כדי שילכו לישון או כדי שלא יבכו, אפשר לשטוף את פיהם וידיהם 
 .ולהאכילם חלב בלא להמתין שעה

 
, צריך להתחיל להרגילם גיל חמש או ששבסביבות  להבחין מעט בזמנים,  מעת שיגיעו לגיל שבו הם מסוגלים   .ג

להפסיק בין אכילת בשר לחלב. וכיוון שפעמים רבות זמן הארוחה הבאה שלהם הוא לפני שיעברו שש שעות 
 .להרגילם להמתין כשלוש שעותמאכילת הבשר, אפשר להסתפק 

 
, כיוון שהם כבר יודעים לחשב את השעות ומסוגלים להמתין יותר זמן בין תשע או עשרמעת שיגיעו לגיל  .ד

, כגון שהם אוכלים עם אחיהם ובשעת הצורך נכון כשאפשר להרגילם להמתין כשש שעות.הארוחות, 
 בין הסעודות.  רק שלוש שעותהקטנים, וקשה להאכילם אחר כך, אפשר שימתינו 

 

  .להמתין שש שעותיתרגלו  לפני שיגיעו למצוות, כשנהורק  .ה
 

  .ברכת שבת שלום ומבורך, הרב מיכאל
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 מועדת בית הכנסת 
 

. 16:45(, תפילת מנחה בבית הכנסת בשעה 19.1מיום ראשון, כ"ב טבת )  
 

 שמעון ד.  - שבת שלום 
 

 
 

 

  

 קריאת תהילים ע"י נשים
 

בבית מדרש 16:00תתקיים בשעה   
 

 נשים מוזמנות. 



 

 

 

3 

 מידע תרבות
 

 כולם מוזמנים להנות ( 18.1הקרוב )ש "במוצ
 .מערב חורפי חמים בפאב שלוחות

 

 על הגיטרה יהב קנר שלנו ושותפו להרכב 
 הנוקטורנוס דניאל איילי. 

 

 בערב תוגש שתיה קלה, חריפה, 
 ₪. 5מאפה במחיר סמלי של +קפה

  

  21:00הפאב יפתח בשעה 
  .בחלל ההגשה העצמית שבחדר אוכל

 

  .*בלבד 18אלכהול יוגש מגיל *
 

 עליזה גלבוע.
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 מהמרפאה 
 

  19-24.1 - שעות פתיחת המרפאה השבוע
 

 ו. חגית -שבת שלום   

 

 
 בדיקות דם

קבלת קהל 
 אחיות

 קבלת רופא
 קבלת קהל

 מזכירה
 טיפת חלב

   12:30 - 10:00 8:15 - 7:30 א'
 בתיאום עם

 אורה

   14:00 - 11:30 14:00 - 10:00  ב'

    12:30 - 10:00 7:45 - 7:00 ג'

 ד'
7:30 - 8:15 

10:00 - 12:30 
17:00-13:30 

16:30 - 13:30   

 8:15 -7:30 ה'
11:30 - 12:30 
14:00 - 15:00 

   

   10:30 - 8:30 12:00 - 8:30  ו'
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 ממשאבי אנוש
 

 נציגי ציבור ועדת בית כנסת - מכרז פנימי
 הגדרת התפקיד, תחומי אחריות וכישורים תלויים על גבי לוח המודעות.

 

  -להציע עצמם מוזמנים לפנות  ות/המעוניינים
  masha@shluhot.com:  7710112-052מ. מש"א  - לרננה שאול

  a.shechter@walla.com 6410507-050יו"ר הועדה  - או לאבי שכטר
 .30.1.2020עד לתאריך 

 רננה ש. -בברכה           
 
 

 במועצה תפקידומכתב שישראל כתב לרגל סיום 
 

  לנהגים, לעובדי המועצה, לבתי הספר ולתושבי עמק המעיינות.
 

  סוף תקופה. - סוף שנה
 

לאחר שעברתי את גיל השמונים ולאחר שלושים ושמונה שנות עבודה החלטתי לסיים את עבודתי 
  כקצין בטיחות בתעבורה במועצה.

 

אני לא כל כך יודע איך מסכמים בכמה מילים תקופה כל כך ארוכה. מה שאני כן יודע לומר 
שהתפקיד היה מעניין ומאתגר מבלי שהיה יום אחד משעמם. האחריות על כלי הרכב, אם זה 

באחזקה שוטפת ואם זה בבטיחות הנדרשת, מתחילה עם רכישת הרכב ועד מכירתו. לעומת זאת 
 פול בכל מה שגורם האנושי היה החלק המעניין ביותר במהלך עבודתי. הקשר עם הנהגים והטי

 

סיון שצברתי נהייתי מבין בפסיכולוגיה )וגם קצת יאפילו תוך כדי מגע וטיפול במאות נהגים ומהנ
בפסיכיאטריה(. בהתנהגות הנהגים מחזיקי הרכב ישנם מיעוט קטן שהרכב בשבילם הוא כמו  

חשוב מכל דבר אחר. ראוי לציין כי בכל התקופה הארוכה לא היה כל רכב ״בית מקדש״ והוא יותר 
  ונהג שבאחריותי מעורב בתאונה קטלנית כל שהיא ומאמין שכך זה ימשך.

 

בתקופת תפקידי הייתי גם מנהל מטה הבטיחות של המועצה, כשהפעילות היא בעיקר מול בתי 
ק המעיינות. זאת תוך שיתוף מלא עם הספר והמתנ״ס, וטיפול שוטף במפגעי בטיחות באזור עמ

  מייק וכפיר ממחלקת ההנדסה.
 

נושא חשוב ואחריות גדולה הוא הטיפול בבטיחות האוטובוסים הצהובים ובנהגים שכולם מקצועיים  
 ומיומנים, שניתן לסמוך עליהם בהסעת ילדי עמק המעיינות ובבטיחות מירבית.  

חבורה, שאיתו היה שיתוף פעולה והבנה מלאה ביננו.  כל זה בניהול אלברט אוחיון, מנהל מחלקת הת 
  מאופי התפקיד של כל אחד מאיתנו זה לא כל כך מובן מאליו )שילוב מנצח של מרוקאי ופולני(. 

 

נוספת שראויה לציון הוא שיתוף הפעולה עם כל ראשי המועצה שהיו בתקופתי, החל מאורי יפה 
ובן יורם קרין. מודה להם על התמיכה והאמון המלא ז״ל, יגאל שחר, יעל שאלתיאלי, דני תמרי וכמ

  שנתנו בי. 
 

לא נוכל לסיים מבלי להזכיר את עוזרי הנאמנים, כרמלה במחצית הזמן וציון שממשיך איתי, 
  שללא עזרתם לא היה זז )או נוסע( שום דבר במחלקת הרכב.

בצורה הטובה ביותר,  ולבסוף, בגילוי לב אני יכול להעיד על כך שהשתדלתי לעשות את תפקידי
 050-8818080 אם הצלחתי אתם תשפטו. ולסיום, אני מאחל הצלחה מלאה למחליפי משה אלוק

kbt@maianot.co.il  משה התחיל כנהג באוטובוסים הצהובים וסיים לאחרונה קורס קציני בטיחות

לסמוך, שיעשה בתעבורה. מתוך הכרות רבת שנים עם משה אני יכול להבטיח לכם שיש על מי 
  את תפקידו בצורה הטובה ביותר )העולם שייך לצעירים(.

 

אבל ממשיך בעבודה חלקית כרכז רכב במפעלי  31.12.2019אני אומנם מסיים במועצה בתאריך 
  שאן, באפיקי מים, כך שאני עדיין נשאר באזור.

 

  מאחל לכולנו הצלחה בכל מעשה ידינו והמשך נסיעה בטוחה ללא תאונות.
 

 .ישראל רותם בברכה,
  

mailto:masha@shluhot.com
mailto:a.shechter@walla.com
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  -לאבי פרידליך  -לנתן סימון  -ליורם רותם  אירוע הוקרה ותודה םהתקיי ביום חמישי
  נאמרו באירוע.מצורפים מילות התודה ש

 

  ,יורם הנכבד
 

 של שליחות ציבורית? ל כךאיך מסכמים תקופה ארוכה כ
 

 לפרשת השבוע. ,יום-כמובן שאין כמו לחבר את ענייני היום
עם ישראל קצת   בפרשת שמות, תחילת ספר שמות, בו אנו פוגשים לראשונה במשה רבינו, שאמנם הנהיג את  

 בהחלט ניתן לראות.   מקבילים יותר שנים, אך קווים  
 

 יורם, הובלת את המשק בשנות השינוי הקריטיות.  
שכל אלו לא ייפגעו חו"ח. עשית כמיטב יכולתך ע"מ שלא ייפגעו אנשים  דאגת לקהילה לקופה לעסקים,

 כתוצאה משינוי אורחות חיי הקיבוץ. דיני נפשות היו נר לרגליך.
 לפניך. מבחנים גדולים של הנהגה היו 

 להביא את הקהילה על פעילותיה החברתיות והעסקיות לרוח התקופה משתנה.
 

 קופה. ת אתגרים שבהם עמד משה רבינו. להכין את קהל ישראל לשינוי הגדול לאותה  
כלים טובים עמדו לרשותך. קור רוח, סבלנות רבה משולבת עם ראיית חוכמת הנולד, עזרו לך לעמוד  

 ת החדשה.ולהוביל התאקלמות במציאו
 

 דרך ארץ יושר ואמונה הבטיחו כי תצליח להביא את הקיבוץ לנקודה זו. 
 משה ידעת עליות וקשיים, מבחנים ואתגרים, גם ציבוריים וגם אישיים.  בדיוק כמו

 אך האמונה בצדקת הדרך ובשליחות סייעו לך לצלוח כל משימה.
 

 אני רוצה להודות לך באופן אישי על האמון שנתת בי. על התמיכה והעזרה לה נזקקתי לא פעם.  
 תמיד מצאתי כתף. 

 

 בשם כל הנוכחים אני רוצה לאחל לך הצלחה בהמשך ולהודות לך על שהיית בזמן ובמקום. 
 

 בשם מנהלי הענפים. שי פרס
 

 לאבי היקר,
 

.איזוהי דרך ישרה שידבק בה האדם   אמר להם, צאו וראו   
 .רבי אליעזר אומר, עין טובה

 .רבי יהושע אומר, חבר טוב
 .רבי יוסי אומר, שכן טוב

 .רבי שמעון אומר, הרואה את הנולד
 .רבי אלעזר אומר, לב טוב

 .אמר להם, רואה אני את דברי אלעזר בן ערך מדבריכם, שבכלל דבריו דבריכם
 

לכתוב לך ברכה אפשר לומר שאפילו הרגשתי כבוד גדול, אומנם אני מכיר  מאוד שמחתי שרננה ביקשה ממני  
 שנה אך מרגיש אליך קירבה גדולה.   25אותך יחסית לא הרבה זמן, קצת יותר מ  

 

 המון ימים של עבודה משותפת וגם לילות לא מעטים עזרו לי לדעת ולהבין מי זה אבי. 
בלילות כדי שלמחרת הסלף יוכל לעבוד, שום דבר    מסור לעבודה בצורה מוחלטת, תקלות בסלף היית מתקן 

לא מרתיע את אבי לא חום ולא קור הכל כמובן במסירות ובלי לעגל פינות לפעמים הייתי אומר לך לא נורא  
 נשאיר לאחר כך, אבל אצלך זה לא עבר הכל תמיד ביסודיות ובמהירות. 

 

סחיבת כיסאות הכל בשמחה ועם חיוך, שנים  ועדת חתונות תמיד הייתי בא לעזור סידור שולחנות  ו שהייתי ב 
מעולם לא השבת פני איש ריקם נשארת שעות אחרי העבודה לתקן לעזור להזמין    של תיקון אופניים לחברים. 

 ולפתור הכל בצניעות. 
 

 תודה ? היית שואל על מה תודה זה העבודה שלי. 
 

היקר הרי שעות העבודה שלך התארכו עד בלי די,  הילדים שלי תמיד אהבו לבא איתי למוסך אחה"צ לבקר את אבי  
 בר טרי. - שתמיד עצר את העבודה שאל אותם מה נשמע שטף ידיים וכיבד אותם בפתי 

 

 במוסך מסגריה תמיד שמרת על הניקיון והסדר לא התביישת מעולם לשטוף כלים אחרי כולם והכל עם חיוך ובענווה.  
 

חברים מבוגרים וגם צעירים תמיד במאור פנים ובלבביות שנוסכת  אתה ורחל היקרה אוהבים לארח בשבתות  
 הרגשה של בית בלב כולם. 

 

אז מה נאחל לך אבי היקר שתמשיך לעבוד במרץ בהרבה בריאות ושמחה שתמשיך לעזור ולתת שרות נאמן  
 לענפים ולחברים וביחד עם רחל תאריך בבריאות הרבה שנים. 

 

 כישרון גדול ובמאור פנים אוהבים ומוקירים. מודים לך על שנים ארוכות של שרות ב 
 

 כל בית שלוחות. צביקה וקסמן בשם 
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 לנתן היקר,
 

 שנה.  25של  הברצוני להציג בפניכם מבט על ענף המים בפרספקטיב 
 

בעקבות אשתו שניהל את ענף המים ויצא  1994שנה? כיוון שנתן החליף את עמירם ז"ל בשנת  25
 הראשונה ללונדון.

 

בתחילה, ראה נתן חשיבות עליונה למנוע בזבוז מים מהתעלות שהגיעו למכון השאיבה המרכזי. התעלות 
 ות ונמנע בזבוז מים. היו סדוקות, מלאות בסוף ועשביה ובעבודה סיזיפית אך נחושה תוקנו התעל

 השלב הבא היה סידור הבריכות האופרטיביות "אהרון", "עמירם"  "ונתן"  ששימשו לדו תכליתיות:  
. והדבר החשוב הוא הכנסת המים החמים לבריכות לחימום אמנונים והעודפים  גידול דגים וגם להשקיה

 נשאבו למאגר.
 

  600מהמאגר לבריכות עוגן פלסט בצינור באורך  אחד הדברים המעניינים שנתן עסק בו זה הורדת דגים
". זה המקום היחיד בארץ עם אורך צינור כזה ובקוטר כזה ובכל זאת הדגים עברו יפה  14מטר ובקוטר 

 במשך הרבה שנים.
 

זה הענף שקיבל שדרוג משמעותי מאז כניסתו של נתן. המים שהושקו במטע היו ברמת עכירות   -המטע 
מים והן בשל כניסת חלזונות שסתמו את הטפטפות. בשלב א' הוכנסו מסנני חצץ גבוהה הן בשל איכות ה

אוטומטיים ומיד לאחר מכן מערכת הכלרה, ולבסוף מסנני דיסקיות משולבות במערכת הכלרה לקבלת 
 איכות מים טובה יותר. 

זה בזבוז. מערכת ההשקיה במטע הייתה בצינורות מובילים עם   אם יש משהו שנתן לא יכול להשלים איתו
טפטפות שפוזרו באקראי, חלקן ליד העצים וחלקן בר בשטח. נתן דאג להחליף את המערכת בקווים  

 מובילים וטבעת סביב כל עץ והשיפור היה בהקטנת הבזבוז ויותר חשוב היה בהגדלת היבול.
 

כן לוותר על קוצו של יוד ממכסת המים המגיעה לשלוחות נתן הידוע בעקשנותו כי רבה, לא היה מו
 ולעיתים אף זכה להקצאה מעל למכסת המים המגיעה.

 

וכרץ למרחקים ארוכים, השלב הבא היה הכנסת מערכת אוטומציה מרכזית שהחליפה את הבקרים  
פון.  המקומיים. בכך, הושגה שליטה טובה יותר ממחשב מרכזי ואף ניתן גם לתפעל אותה דרך הפלא

אמרנו כבר שבזבוז הוא לא בלקסיקון של נתן. כל שנה עם סיום הורדת המים ממאגר "גלבוע" היו נזרקים 
 לירדן עשרות אלפי מק' מים.  

 

ברגע שנבנה מאגר "סאלו" המים האחרונים ממאגר גלבוע הוכנסו למאגר "סאלו" ונשאבו חזרה למילוי 
י לאגירת מים מליחים ועם פירוק מאגר "גלבוע" הוא המאגר. בכלל, מאגר "סאלו" שימש ברוב השנה ככל

 שימש לאוגר של מים מתוקים. כמו כן מקור נוסף להשקיית המטע. 
בהמשך הפך נתן את מערכת המים ממערכת נוקשה למערכת גמישה שבכל עת ניתן להזרים מים לכל 

 חלקה ממקורות שונים.  
 

הצנרת להתאמה לגד"ש תוך הכנסת אוטומציה  עקירת הפרדס הציבה בפני נתן אתגר נוסף, שינוי מערך
בהתאם. השקיית הנוי נשענה על מי שתייה יקרים ונתן בחוכמתו הפך את מקור המים למי השקיה 

 ולחיסכון ניכר בכסף. ובנוסף הוכנסו מדי מים לכל צרכן למדידת כמויות ו/או בזבוז המים. 
 

 ם, המערכת באוטומציה מלאה.כיו-בשדות שפעה היו קווי הולכת מים בלבד ללא מדי מים 
 

 מטע התמרים בשפעה הוקם בדחיפה של נתן שראה את היתרונות, האקלימיים והקדמה בהבשלה. 
 

ולבסוף, לא ניתן לנהל מערכת מים ללא תכנון. נתן היה יושב ימים כלילות לתכנן את השימושים בהתאם  
 היה צריך לפשר ולגשר בין הצרכנים השונים. כאשר היה מחסור במים נתן    למקורות, לא אחת במצבי קיצון, 

 

 .הכל מודים כי נתן עשה זאת בנועם הליכות ובטוב טעם 
 

 שנות פעילות טובות ומבורכות.   25ברצוני להודות לנתן על  
 

 יוסי יעיש בשם כולם. 
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 במדגה  ינתן ואב ,אירוע ליורם
 

) ד.א אבי היה מקשר שלי גרעין  יורם נתן ואבי ,תכם דבר על הציפורים, אני רוצה לברך אלפני שאתחיל ל
 .עם שלושתכם עבדתי שנים רבות . גאיות כאשר הגענו לשלוחות(

קהילת ,ועל מתן שרות לכל הענפים ולמסירותכם בעבודה ואנחנו רוצים להודות לכם על תרומתכם 
 .אנחנו מאחלים לכם שתראו ברכה בדרכם החדשה ,שלוחות . לכל מקום שתלכו

 

  נפעםומתרגש  ,כל שנה מחדש אני מתפעלב.היא תופעה מרגשת  ,ובכלל ציפוריםציפורים  נדידת
מדוע   :כל שנה מחדש ,אני שואל את עצמי כל פעם.ים עפות בשמים למראה הזה של אלפי ציפור

דלק ? מה הם  ללא ,עות מרחקים עצומים ללא מנועמגו ןך היא ? תמנווטו  ן ה איך הציפורים נודדות ?
כמונו בני   םמנגנוני קבלת ההחלטות ? מי הראשון שמתחיל לעוף ? האם יש להם אספה וועדות דירקטורי

 ." רב הנסתר על הגלוי "  .להתארח אצלנוהציפורים שבאות  תאני מצלם א ,כל שנה מחדש .?האדם
 ." מה רבו מעשיך ה" אני מברך 

 ר ישראל היא צווא   . בין הים התיכון למדבר , ירופה לאפריקה  ישראל היא ציר מרכזי בנדידת הציפורים. בין א 
   . הרצועה הצרה הזו מחיבת את הציפורים לעבור דרכנו   , למזלנו הטוב   . בין הים התיכון למדבר הערבי   , בקבוק 

 

  . ובין סילוקם מאזור בריכות הדגיםבקונפליקט בין אהבת הציפורים   יםנמצאהחקלאים דגים י המגדלחנו אנ
מלאכול  תהציפורים מתקיימו קצועי וגם ברווחיות.גם בפן המ ,לקדם את ענף המדגהקבלתי אחריות 

אוכלות  ןשאנחנו מגדלים .נוסף לזה שהדגים הן אוכלות את ה .זה המזון הבסיסי שלהם . רק דגים ,דגים
  . שקנאים ה כמו    , שיווק   לפני   , ני ציפורים שאוכלות דגים גדולים י ממקומות אחרים .יש מ   מחלות   ות א י מב   ן ה , דגים  

-יותר קטנים  . ויש ציפורים מיוחדות שאוכלות דגים ם מורני ר ים כמו הקו י נונ י יש מיני ציפורים שאוכלו דגים ב 
אוכלות  הם אוכלים את הדגים הקטנים יותר. הציפורים  ,ם אין דגים גדוליםירנומרלשקנאים ולקוכש. דגיגים

 . דגים ורק דגים 
 לצמצם את הנזק.במטרה  ,מפתחים אמצעים להעיף אותםאנחנו ! אנחנו לא רוצים לפגוע בהם 

הפעלת   ,תיפוף במקלות, צעקות , זיקוקיןרעש בכדורי :מגרשים אותם מהבריכות במספר דרכים  אנחנו 
 באמצעות שלט רחוק. שנעות במהירות לכיוון שלהם וסירות תותח משמיע רעש  ,סירנות

 

 לא תמיד בתאום מושלם  , בעלי חיים תאחראים על שמיר .הרט"גרט"ג ה -עובדים איתה יש רשות שאנחנו 
 חולה מאכלים את העגורים ה שקנאים )בעמק  ההרט"ג רוצה להאכיל את    : אתן דוגמא   . איתנו, מגדלי הדגים 
האכלה,  ,נקודות שלנו    ן . מהניסיו מים י אנחנו לא מסכ   . לבריכות הדגים במאגר קרוב    ( בבוטנים ובגרעינים 

וזה מאד מיקר   ..התוצאה היא שהם חורפים אצלנולא להמשיך בנדידה  ,גורמות לחלק מלהקות השקנאים
 את עלויות שמירת השקנאים.  

 

תרגשו נוח   ,תעופו על עצמכם ,אני מאחל לכם שתעופו כמו ציפורים , אבי ויורם  , נתן .אבי ונתן , לסיום יורם
   כמו היופי של הציפורים.אתם נתתם לקהילת שלוחות המון  .לעשות מה שבה לכם

 יחיאל.
 
 
 

 ם מפי נתן סימוןידבר
 

אני מבקש להודות על היוזמה לקיים אירוע הוקרה לאלו שסיימו תפקידי ניהול ועשיה רבת בפתח דברי 
 שנים, ותרמו רבות לקיבוץ. 

 

אלא ממשיך לתרום ולעשות כל אחד בתחומו, יחד עם פיתוח אישי  חכה, כל אחד מאיתנו עדיין לא קנה 
 הגיל השלישי.ומשפחתי. שילוב זה מאפשר לנו הערכות נכונה לקראת 

 

 כאשר קיבלתי על עצמי את ניהול ענף המים ראיתי לפני כמה משימות:
 ענפי החי.  לכל צרכני המים בענפי הצומח וב כל האפשר, בכדי לתת מענהכניתוח מערכת מים גמישה  

תמשים. כדי לאפשר זאת, הקמתי  גם אם לעיתים היו תקופות קשות, תמיד ראיתי לנגד עיני את כלל המש
 שליטה ובקרה.מערכת 

גם כאשר המים שהתקבלו לא היו באיכות   ,אפשר השקיהתהרבה זמן השקעתי בנושא איכות המים, כך שת
 הרצויה. 

 

ף הנוי, מתוך רצון לאפשר שליטה טובה יותר השקעתי בהקמת מערכת אוטומציה בענ שנים האחרונותב
 וחיסכון במים.  

 

 טוב יותר את המערכת.הכיר א אחרי לבסוף הקמתי מערכת תיעוד שתאפשר לבול
 

 המחליף שלי הוא שחל רמון, תושב טירת צבי, ואני מאחל לו הצלחה רבה.
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 מפי אבי פרידליך דברים
 

השבתי "לא תודה אין צורך". אמרו לי "זה לא רק בשבילך אלא  -כשהזמינו אותי למסיבת תודה והוקרה 
 גם למרכז משק ולרכז מים". 

 

 למה לא? -הבנתי שבעצם 
 

 השבתי בחיוב.- אמרתי לרחל אשתי שיש לנו בעיה שאנחנו אוהבים לתת ולא יודעים לקבל, ואז 
 

 הנה אני בא למסיבה, ורואה כזו השקעה והפקה. 
 

 אני מודה למארגנים, למפיקים ולמשתתפים, ומאחל לכולנו להמשיך לתת לטובת האחרים, לשנים רבות ובשמחה. 
 

 
 יורם / תי באירוע(יש דברים שרציתי לומר )וחלק גם אמר

 

 לא חשבתי שאתרגש, אבל אני קצת מתרגש.
 

 למי שהגה ולמי שטרח להפיק את האירוע הזה.תודה לכל מי שבא, 
 

 עשר שנים הם תקופה לא קצרה. 
 

 את כל הדברים ששי מנה, שלא אחזור עליהם, לא עשיתי לבד. 
 

 היו לי שותפים רבים, חלקם הגדול יושב כאן, וחלקם לא.
 ישראל מאור. -לם, ובמיוחד לאדם אחד, שנבצר ממנו להגיע היום אני רוצה להודות לכו

עבדנו יחד מהחודשים הראשונים שלי בתפקיד, בלעדיו זה לא היה קורה, ואני מניח שבלעדיו לא הייתי  
 מחזיק מעמד עשר שנים בתפקיד. 

 

קצועיים,  חינה אישית, אני מרגיש שעשר השנים האחרונות היו המשמעותיות והחשובות ביותר בחיי המ ב מ 
 ואני מניח שכל מה שאעשה בעתיד, לא ישתווה לזה. 

 

 אין דבר יותר מאתגר, מספק, משמעותי )ולפעמים גם מתסכל( מלנהל קיבוץ שהוא הבית שלך והקהילה שלך. 
 

  -כמילות השיר 
 לא בכל הדרכים שרציתי ללכת הלכתי" 

 ..." תבדרכים שהלכתי טעיתי ודאי לא פעם אח
 

יש שאני מוסר למחליף שלי קיבוץ חזק ויציב כלכלית, עם ענפים מצטיינים  אבל בסיכומו של דבר, אני מרג
 אבל עם הרבה מה לעשות...

 

אני מאחל לחזי שיצליח בדברים שאני לא הגעתי אליהם, שיקדם יוזמות חדשות שיחזקו את עתידו  
זק, עוד יותר  שנים )אחרי שתי קדנציות( ימסור לבא בתור קיבוץ עוד יותר ח 8הכלכלי של הקיבוץ, ושבעוד 

 יציב כלכלית, ועם עוד דברים לעשות ולפתח.
 

 
 שולחנה של מזכירת הפניםמ

 

של פקדנו את קברו . גדולהתקיימה ביום ראשון בהשתתפות ציבור  - דוד מיידנרלחברנו אזכרה 
 ל מלא רחמים. -תהילים, אמירת הקדיש ותפילת אדוד ונזכרנו בו, עת קריאת מזמורי 

זכינו לאחר תפילת מנחה, לימוד משניות ואמירת קדיש בבית הכנסת, התכנסנו בחדר האוכל, שם 
הילד, בתקופה טרם עלה ארצה, בהיותו ילד קטן, נער, לשמוע מפי שלמה סמסון על דוד מיידנר 

שהלך וגדל מעונה  קניית ביגוד לילד ומתבגר. שמענו על העוני הקשה, על הקושי להתמודד עם
 . ללימוד היסטוריה ועל חוסר העניין שלו באמנות של דוד לעונה, על אהבתו

 דבריו של שלמה תורגמו על ידו מגרמנית, מתוך אוסף מכתבים שכתב לודויג, אביו של דוד. 
 סביב נה,  למדנו מפי הרב יוסי סלוטניק מישיבת מעלה גלבוע, על משמעות הכוונה שמאחורי הנתי 

 יטרה ובקלרינט. יזהר לב ריגש אותנו בקטעי נגינה בגשלושה מעשי צדקה.  
 כל מי שארגן, טרח, סידר והשתתף באזכרה מכובדת זו.תודה ל

 

לאחר לימוד לעילוי נשמת הנפטרים, של הקיבוץ הדתי התקיים השבוע בבארות יצחק.  מזמו"ר
לראות את העשייה  ,היהמאוד מרשים . 2020כנית העבודה של התנועה לשנת והוצגו התקציב ות

של  החוזרת  את הצטרפותה  המזכירות אישרה    , במיוחד בנושא ביטוח בריאות! חברתי - בתחום הכלכלי 
 , וכן נפרדנו ממורדי שבט שניהל את תחום צמ"ד בשנים האחרונות.  תנועה כעמיתים ב   מושב בני דרום 

 חברים המעוניינים לראות את תכנית העבודה של התנועה מוזמנים לפנות אלי. 
 משלוחות השתתפנו אריה שניידר ואני.
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התקיים השבוע במועצה האזורית  ,מינית בקהילהמפגש בנושא מוגנות  - קהילה מקדמת מוגנות
שלנו. שמענו על התפקיד של צוות מוגנות בקהילות קטנות כגון קיבוצים ומושבים, על חשיבות 

 התמיכה הקהילתית בנפגעות ובנפגעים, בבני המשפחות ובמעגלים החברתיים השונים. 
 בקהילות קטנות.  ת הפרטנעחשיבות השמירה על דיסקרטיות ושמירה על צשמענו גם על 

בתחום זה. הושם דגש על חשיבות הכשרה  חוקי המדינההמצב מבחינת בלנו עדכון על יק
מקצועית לחברי צוותי מוגנות, ועל כך שאותם אנשים צריכים למלא את התפקיד לאורך שנים 

 רבות ולא להתחלף בתום קדנציה. 
 ות מינית. בחודש פברואר ייפתח במועצה קורס הכשרה מקצועית לצוותי מוגנ

 אחראית צוות מוגנות אצלנו, תשתתף בהכשרה זו מטעם שלוחות.   -עידית חרובי 
 

 משק בעשור האחרון, המרכז  -ליורם רותם  אירוע הוקרה ותודההשבוע התקיים 
מנהל מוסך  - מרכז ענף המים בשני עשורים וחצי האחרונים ולאבי פרידליך  -לנתן סימון 

מנהלי ענפי העסק, שותפים וחברים לדרך  האחרונים. העשורים בשלושה ,הטרקטורים בשלוחות
 דברי הברכה מתפרסמים בדף מידע זה. נפגשו במתחם בריכות הדגים. 

תודה ליחיאל ולצוות המדגה על האכסניא ועל הדגים הטעימים, לחיים אוזן ואולגה פלחטי "קייטרינג  
   לך ולכל מי שהשתתף. , לרננה מנהלת מש"א שהובילה את כל המה צוינים אדום" על המטעמים המ 

 

בהמשך לישיבת המזכירות בשבוע שעבר, ובהתאם למה שפורסם לציבור  - שיוך פירות נכסים
 מידע הקודם, התקיימה בתחילת השבוע פגישה של צוות שיוך פירות נכסים. הבדף 

מניתוח תוצאות ההצבעה, ומשיחות עם חברים, מסתמן לפגישה הוזמנו גם חברי המזכירות. 
רה לחברים; חלק תה מספיק ברוידות נבעה מכך שהצעת הצוות לא הישחלק מההתנג
תה סביב נושא שמירה על רמת החיים יוחלק מההתנגדות הי תה למהות ההצעהימההתנגדות הי

 של אלמנים/אלמנות.
הסכמה רחבה שקיים צורך אמיתי להתייחס ולטפל בנושא  , חברי הצוות וחברי המזכירות,  בינינויש  

 שנותר, לאחר פטירת אחד מבני הזוג. רמת החיים של בן/בת הזוג  
אבי להתחיל באיסוף המידע בנושא פנסיית שארים, לכנס את צוות  - המזכירות הטילה על רפי בן 

 הפנסיה ולגבש הצעה למזכירות בעניין זה. בהמשך, ההצעה תובא בפני האסיפה כולל המשמעויות וההשלכות.  
   ין זה. י נ לצורך גיבוש ההצעה בע   , פנסיה ה הסכמתו להצטרף לצוות  הביע  צייגר  עמנואל  

קלפי ברוב הנדרש אולם ולאור העובדה שההצעה בדבר שיוך נכסים עברה ב האמור לעיללאור 
המזכירות החליטה  ,אינה בתוקף מאחר וההצעה בדבר השימוש ברווחים לא עברה ברוב הנדרש

 . רווחים, ללא שינויעה לקיים הצבעה נוספת על ההצעה בדבר שימוש בלהביא לאסיפה הצ
 

נכסים,  תהיה אסיפת הסברה בנושא פירות    (. אסיפה זו 26.1טבת ) כ"ט    , מתוכננת ליום ראשון האסיפה  
  משמעויות שהציבור יבין מה הוא מאשר ומה ה נסביר שוב את הנושא על מנת    . בהשתתפות עו"ד מיכל ינאי 

   לקלפי. הצבעה  ל עה בדבר שימוש ברווחים,  עברת ההצ ה על    נקיים הצבעה של ההצעה. באסיפה  
הזמנים להכנה ולהבאת הצעה בנושא הפנסיה בפני האסיפה.    ות צוות פנסיה יציג את לוח   , בנוסף, באסיפה זו 

  ויפורסמו כמובןי יתואמו לאותו שבוע,  במידה והאסיפה תאשר את העברת ההצבעה לקלפי, מועדי הקלפ 
 רק לאחר האסיפה.

מרכז הצוות, יהודה אריאל, רפי בן אבי, צביקה וקסמן,   - רפי אלון הרכב צוות שיוך פירות נכסים: 
 . ישראל מאור, יצחק מובסוביץ, ג'ודי פלסטר, יוסי קנר, יורם רותם 

 

  - מועדי אסיפותעדכון 
 

 ( 26.1כ"ט בטבת, )   , ביום ראשון   בהשתתפות עו"ד מיכל ינאי, תתקיים   אסיפה בנושא שיוך פירות נכסים 
 

 חברים בטיול מטעם    14עקב השתתפותם של    תקציב קהילה אישור  בנושא    ה אסיפ ה ה  ת נדח 
   , יום ראשון קיים אי"ה ב אסיפה זו תת הנו בטיול ותחזרו עם כוחות מחודשים!  יעוז". מקווים שת - "גיל 

 (  2.2ז' בשבט ) 
 

 ך. מש יפורסם בה אחר ש מועד  תתקיים ב   בנושא שיוך דירות   אסיפה 

 ג'ודי. -שבת שלום       
 

 שלום -שבת 

  

 האוכל-שעות הארוחות בחדר
          אחרי השיעור        ליל שבת 

 דק' לאחר התפילה(  18)
 .11:30שבת צהריים 
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 שלום רב,
 

 של מרכז בארות בנגב  9-הכנס ה - 'ומר מה מלילש '
כנס בארות  –יתקיים הכנס השנתי המיוחד והמסורתי , 2020בפברואר  17יום שני, כ"ב בשבט תש"ף, ב

יברכו  ן היישובי, משומרי השדות ועד השומרים החדשים'. בכנס בנגב, שיעסוק השנה ב'תפיסת הבטחו
ראש המועצה האזורית שדות   -מזכ"ל התנועה, תמיר עידן  – ישתתפו רבים וטובים ובתוכם: אמיתי פורת ו

סמנכ"ל החינוך בארגון מייסד ו –שימור אתרי מורשת, און ריפמן מנכ"ל המועצה ל –נגב, עמרי שלמון 
רב קיבוץ עלומים ועוד אנשים רבים    –לא  יו"ר קק"ל, ד"ר זאב זיוון, הרב עמית קו  –  השומר החדש, דני עטר

וטובים. מעבר לשני הנושאים המרכזיים שבהם יעסוק הכנס, יקנחו המשתתפים במבחר סיורים באיזור על  
ש. רשמו לפניכם ונשמח שתגיעו! תכנית מפורטת, קישורים להרשמה ופרטים נוספים  פי הרשמה מרא

 באתר מרכז בארות בנגב. ו אתר הקיבוץ הדתיב
 
 יהאסף בית ארמדווח  - תל"מ ותנועת הקיבוץ הדתיות תרחבה

ק"צ הת בקיבוצים( ם, מגוריסוקה, לימודי)תעית תל"מ יבנה מפגש של רכזי תכנקבוצת השבוע התקיים ב
זוהי תכנית משותף של המשרד לשוויון חברתי והתנועה הקיבוצית. יזם "מ היא מתכנית תל. והקבה"ד

ם באופן  ם בקיבוצים וגם לומדי, גרים ועובדיצעירים וצעירות, רובם ממוצא אתיופית כשנה ובמסגרתה  שאורכ
ות האלו מעין הכנה / מהווה עבור הצעיריםת, כישורי חיים וכדו'. השנה הזו ם כמו אנגליחלקי תחומים שוני

על הדרך יש כאן הזדמנות הדדית נפלאה , וסוקה וההשכלה בישראלוהכשרה להתמודדות עם אתגרי התע
 כנית פועלת  וכיום התבעיקר של הקהילה איתם. ו   ,ר והיכרות של הצעירים עם הקהילה הקיבוציתלחיבו

. נמצאת במגמת הרחבה התוכניתלשמחתנו  , אךתיהקיבוץ הד קיבוצי ים, מתוכם אחד מצקיבו  15 - ב כ
  שובי יי/ קיבוצימתוך אחד  ישוב/ בעוד קיבוץ פחותל המיזםהיא להפעיל את  2020תכנית העבודה שלנו ל 

  בימים אנו פועלים  .  לחיות בקיבוץ דתי  ומתאימים  ונייניםמעו  שיהי ים  חניכספיק  מלשם כך נדרשים  .  התנועה
להזדמנות ת השטח אימים לתכנית ולהכין אים מתאתר קיבוצת למנכנית על ובשת"פ עם הנהלת התאלו 

 .מ לתנועהן תל" לקליטת עוד גרעי
 

 כירות מורחבת מזיבת יש 
וח האדם אושרה כ. בתחום פיתוחו , בניןחיסכוןם הצבירה לקרן במסגרתו גואושר תקציב התנועה  שבועה

ל שידון  לאיתור מזכ" הקמת צוות  ט על  הוחלבמקביל  ו ,  (2021יה למזכ"ל בשנה נוספת )עד קיץ  הארכת קדנצ
באגף חברה,   )שיחליף את מורדי(  מיחהלרכז צדווח על הליך האיתור  כמו כן  על פרטים בתהליך האיתור.    גם

ת מושב בני דרום אלנו  קיבבשמחה רבה  .  ה"חבהנ  ולסיוע  וס לתפעול ביטוח בריאותועל כניסתה של דנה גר
מעט  עסקנוקבוצות דיון שלוש בו. (עמד זה בעבר מס' שנים)לאחר שכבר היה במ עהכ'עמית' בתנושוב 

שמענו סיכום של  לסיום התנועה בשיח הציבורי והפוליטי.  מקומה שלשאלת בו ברח-קיבוץ-תנועה שרבק
תקופה שבה   -והתיישבות בתנועהורה ומקדמת בתחום הצמיחה של עשיה מסשנים  5מורדי שבט על 

לכל תודה ו תודה גדולה למורדי .רי היישובים העמיתים(כולל חבחברים נוספים ) 600 -צמחה התנועה בכ
 . שיח ובהחלטותב יעו ולקחו חלקחברי המזמו"ר שהג

 
 הזמנה - מתנדבים לארכיון הקיבוץ הדתי

לצוות הארכיון  ר בשן, קורא לאנשים ונשים מתוך התנועה, להצטרף ארכיון הקיבוץ הדתי בניהולה של הד
למתנדבים מובטחת עבודה מעניינת וחשיפה לחומרים  הם. העומדים ל כוחבו על פי הזמן וה ולהתנדב

 . 052-3749310 -רה חברית ומפנקת. להצעות ניתן לפנות ל מרתקים, וכן עבודה נעימה באווי
 

 לכנסת עם הגשת הרשימות - השדה הפוליטי
ללא  ,  האחרון  ברגע  התאחדו לבסוף  ציונית הדתיתמפלגות הרסיסי  "  !כנס  -הזקן אומר בשעת המפזרין  הלל" 
נגד   שותפים למאבק ואנ . ותבחירות הקודמ לזו של הית דומה  פורמה פוליטוכך חזרו לפלט,  'יהודיתעוצמה '

 ,במשבר גדולאנו  -בישראל  הפוליטישדה מבט הכולל על הב בתנועה ציונית דתית.הנא ממשיכי כ חיבור
 .  הופך לחריף יותר ,תףהמשו אינטרסלושורש להצורך בכינוס ו יותר, ואישית ציניתת כולה כהמער
ערכים הננסה לנהל את    אנו?  ק(קודגלי "הקודש האומה והאנושיות" )הרב    יכולה להרים את  כזולגה  מפ  האם

  חקלאות והתיישבות   נציגי, ועם  יונות הדתיתצבשלנו באמצעות הקשרים הקיימים עם הנציגים    האינטרסיםו
עבוד על  ה'פירוק' ול דהממלכתיות כנג ר ליסודחזולאמץ כתנועה נת. פלגות אחרותבמנה ולגת ימיבמפ

 .עם אחד''ל -יחד'ל'גם  שבטי ישראל,ב הגוונים החשובים שלהחיבורים 
 

 .ההפעיל ותרמזכיברי החותי פורת אמי, םובת שלש 
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